

(58)

פריס 8.5.46

פולה יקרה,

בחמש אחה"צ אני מפליג באוירון אמריקני לניו-יורק, אניע

לשם מחר בשעה שתיים אחה"צ לפי שעון ניו-יורק כלומר ב-8 בערב לפי

שעון פריס.

עמוס לא הביע הנה - כי לא נותנים עכשיו חופש בבריגדה,

כי יש כאילו פקודה לפרק אותה כולה במשך החודש הזה. אנחנו משתדלים

בלונדון לבטל גזרה זו, אך איני יודע אם נצליח. אם נצליח - יתכן

שעמוס יצטרך אז להשאר יותר זמן בגדוד, כי חסרים קצינים ואם

הקצינים ישתחררו מן ההכרח יהיה לפרק את הבריגדה, וכן נצטרך

לדרוש מהקצינים לדחות את שחרורם.

24./.

סלגרפתי לך המען של מרי (Nurses Home, 45 Ullet Rd.,

, Liverpool)

ותסלגרפי המען של אטה את ראוסה. אמצא בעצמי ע"י ווילי.

באמריקה אקנה בגדים ולבנים בשביל עמוס (יש לי המידה שלו) וגם

בשביל מרי. אם את רוצה משהו - סלגרפי.

המצב לפי שעה לא מזהיר. ממשלתו של אטלי רוצה להתחמק

מעלית מאה האלף, ואיני יודע אם אמריקה תעמוד בתוקף הדרוש על

הדרישה.

ראיתי אתמול את בן כהן (הוא פה עם ה"בוס" שלו) (Burnes)

אבל לפי שעה, לא התייעצו אתו הוא סיפר לו שהיחס ב-State Department

אלינו הוטב בשנה האחרונה ויש נכונות באמריקה לתת עזרה כספית

גדולה, כנראה שגם קפלן יצטרך לבוא מיד לאמריקה.

אני מניח שכתבת בינתיים למרי. הנחקבלו כבר החפצים

מלונדון?

נשיקות ושלוש רב,

דוד

משה מסר שהגיע אלינו ירושלמה שליח חשוב של המרומסים, [2]

רוצה לכרות בשמם ברית אתנו, יש אי שביעת רצון גם להבין הנוצרים,

אם אנשיהם יתגברו יוציאו הלבנון מהליגה. מבקשים עזרה וכסף.

יעצתי לקבל הצעתו.

שאל טלפן מסילנו שהיום מפליגות שתי אניות דוב הוז

ואליהו גולומב - עם 1014 איש. לדעתו אי אפשר לאחר בוא האניה

מרומניה. מצבו של אלון לא רע. שאל הבטיח לעזור לפנחס בקשתי

לטלגרף שאלון צריך לבוא.

הודיעו מלונדון שהשיחה עם דלטון נדחתה לשבוע הבא.

9.5.46

המראתי בבוקר בשעה עשר משדה התעופה באורלי (פריס) -

והגעתי לשנון ב-1220 מכאן המראתי ב-2 אחה"צ והגעתי לגנדר

(ניו-פינלנד) ב-2 אחרי חצות, מגנדר הפלגתי ב-330 והגעתי לשדה

התעופה בלה-גורדיה (נ.י.) ב-9 בבוקר (שעון פריס) או לפנות

בוקר שעון נ.י. פקיד המכס עודד אותי בשאלה: התקבל את מאה האלף?...?

26./.